



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الجمعية العامة الـ 138 للاتحاد البرلماني الدولي

والاجتماعات ذات الصلة

جنيف، سويسرا

24-28 آذار / مارس 2018

FEM/27/7-Inf.1

23 آذار / مارس 2018

منتدى النساء البرلمانيات

البند 7

إجراءات انتخابات مكتب النساء البرلمانيات المقرر إجرائها خلال الدورة السابعة والعشرين لمنتدى النساء البرلمانيات

سُتدعى الدورة السابعة والعشرون لمنتدى النساء البرلمانيات إلى تجديد نصف أعضاء مكتبها، ليحلوا محل الممثلات الإقليميات اللواتي تنتهي مدة ولايتهن في آذار/ مارس 2018.

كما سيُطلب من المنتدى استبدال أي سيدة عضو فقدت مقعدها البرلماني (انظر المرفق للاطلاع على قائمة أعضاء المكتب الحاليين وأي مقاعد شاغرة).

انتخابات الممثلات الإقليميات: القواعد والإجراءات

تنص القاعدة 1-31 (ج) من قواعد منتدى النساء البرلمانيات على انتخاب ممثلات عن كل مجموعة من المجموعات الجيوسياسية للاتحاد البرلماني الدولي لولاية مدتها أربع سنوات. ولا يجوز إعادة انتخاب السيدة العضو التي تنتهي فترة ولايتها قبل مضي سنتين.

لدى الاتحاد البرلماني الدولي المجموعات الجيوسياسية التالية:

- المجموعة الإفريقية



- المجموعة العربية
- مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
- مجموعة أوراسيا
- مجموعة أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي
- مجموعة الاثنا عشر زائداً

سيتم قبول الترشيحات المقدمة من قبل المجموعات الجيوسياسية فقط. ويجب على أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي الراغبين بتقديم ترشيحاتهم بشكل فردي، أن يتقدموا بهذه الترشيحات فقط إلى مجموعاتهم الجيوسياسية. ويجب أن يكون كل ترشيح مرفقاً بسيرة شخصية موجزة (ثلاث فقرات كحد أقصى)، باللغتين الإنجليزية والفرنسية فقط، لتوزيعها على المشاركين. يُطلب من المجموعات الجيوسياسية تقديم الترشيحات خطياً قبل الساعة 12 ظهراً من يوم الاثنين، 26 آذار/ مارس 2018.

جدول

وفقاً لأحكام لائحة منتدى النساء البرلمانيات، ستجري الانتخابات خلال الجلسة الثالثة للمنتدى، التي ستعقد يوم الثلاثاء 27 آذار مارس 2018:

- أثناء الجلسة الثالثة، ينتخب المنتدى الممثلات الإقليمية. وعقب إجراء هذه الانتخابات مباشرة، سيجتمع المكتب الذي تم تشكيله حديثاً في جلسة مغلقة لترشيح مرشحين لمنصب الرئيس والنائب الأول والثاني لرئيس المكتب. بعد ذلك، سيوافق المنتدى على هذه الترشيحات.

انتخاب مكتب النساء البرلمانيات: القواعد والإجراءات

تنص المادة 33 من قواعد منتدى النساء البرلمانيات على أنه "بعد كل تحديد لنصف الممثلات الإقليميات، كل سنتين، يقوم منتدى النساء البرلمانيات، بناء على اقتراح المكتب، بانتخاب رئيسة مكتب، ونوابها الأولى والثاني من بين برلمانيات، ينتمين إلى مناطق مختلفة".





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

138th IPU ASSEMBLY AND RELATED MEETINGS

Geneva, 24 – 28.03.2018

Forum of Women Parliamentarians
Item 7

FEM/27/7-Inf.1
23 March 2018

Procedure for Elections to the Bureau of Women Parliamentarians to be held during the 27th Session of the Forum of Women Parliamentarians

The 27th session of the Forum of Women Parliamentarians will be called upon to renew half the membership of its Bureau, in order to replace the regional representatives whose terms expire in March 2018.

The Forum will also be called upon to replace any member who has lost her parliamentary seat (see annex for the list of the current Bureau members and any vacancy).

Elections of the regional representatives: rules and procedures

Rule 31.1(c) of the Rules of the Forum of Women Parliamentarians provides that two representatives from each of the IPU geopolitical groups shall be elected for a four-year term of office. A retiring member shall not be eligible for re-election for two years.

The IPU has the following geopolitical groups:

- African Group
- Arab Group
- Asia-Pacific Group
- Eurasia Group
- Group of Latin America and the Caribbean
- Twelve Plus Group

Only candidatures submitted in writing by the geopolitical groups will be accepted. Individual IPU Members wishing to submit candidatures should submit them only to their geopolitical group. Each candidature should be accompanied by a brief curriculum vitae (three paragraphs maximum), **in English and French only**, for distribution to participants. Geopolitical groups are requested to submit candidatures in writing by before 12 noon on Monday, 26 March 2018.

Schedule

In accordance with the provisions of the Rules of the Forum of Women Parliamentarians, the elections will be held during the Forum's third sitting, to take place on Tuesday, 27 March 2018:

- During the third sitting, the Forum will elect the regional representatives. Immediately after this election, the newly constituted Bureau will meet *in camera* to nominate candidates for the offices of President, First Vice-President and Second Vice-President of the Bureau. Then, the Forum will approve these candidatures.

Election of the Bureau of Women Parliamentarians: Rules and procedures

Rule 33 of the Rules of the Forum of Women Parliamentarians stipulates that "*after each renewal of the regional representatives, every two years, the Forum of Women Parliamentarians shall, on the proposal of the Bureau, elect the President, First Vice-President and Second Vice-President of the Bureau from among parliamentarians of different regions*".

E

#IPU138